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کشاورزی را همچون
 دیگر پیشه ها به فنا ندهید!

با همراهی استاندار گیلان و 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی 

شهرستان انجام شد؛
رایزنی شهردار برای حل 

معضل چندین ساله ی رشت 
در پایتخت کشور

وزیر ارشاد اسلامی: 
همان روزی که  گزارش 

»ثقتی«  آمد، گفتیم 
یک سرپرست جدید 

گیلان چاق ترین تعیین می کنیم
دانش آموزان را دارد!

۳

۲

باز هم جنگلها 
می سوزند!
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۴بنر عملیات اجرایی مربوط به سال ۱۴۰۰ است
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بازداشت شدگان 
شهرداری رشت به

 پنج نفر رسید

فرهنگی - اجتماعی 

شهردار رشت: 
در طراحی المانهای شهری نوآوری شود

تلاش برای 
وضعیت بهتر تالاب انزلی 

واکنش عباس عبدی
 به ماجرای »رضا ثقتی«؛ 

چطور جرات می کنید 
از هدایت مردم 

حرف بزنید؟!

۴

از خواندن این خبر حیرت نکنید! 

نشست مشترک بنیاد نخبگان استان گیلان 
و دانشگاه جامع علمی – کاربردی برگزار شد

   هاتف - با هدف توسعه  و گسترش همکاریهای مشترک برای توانمندسازی نخبگان و استعدادهای برتر، نشست 
دکتر فرهاد شیرینی رئیس بنیاد نخبگان استان گیلان با دکتر کازرونی رئیس دانشگاه جامع علمی - کاربردی استان 

گیلان برگزار شد.
   به گزارش »هاتف« در راستای اجرایی سازی سند راهبردی کشور در امور نخبگان و با هدف فراهم نمودن امکان 
ارتقای تواناییهای علمی، فنی و پژوهشی نخبگان و به منظور کمک به افزایش اثرگذاری اجتماعات نخبگانی و 
استعدادهای برتر، نشست مشترک رئیس بنیاد نخبگان استان گیلان با رئیس و مدیران دانشگاه جامع علمی - 

کاربردی استان گیلان برگزار شد.
   در این جلسه دکتر شیرینی با قدردانی از حضور دکتر کازرونی و معاونان وی در بنیاد نخبگان استان در سخنانی 
اظهار کرد: محور فعالیت بنیاد نخبگان در سه بخش اساسی شناسایی استعدادهای برتر، توانمندسازی آنها و در 

مرحله ی بعد کمک به اثرگذاری آنان در جامعه است.
   رئیس بنیاد نخبگان استان گیلان با بیان اینکه بنیاد نخبگان استعدادهای برتر را در قالب طرحهای مختلف زیر 
پوشش و حمایت خود قرار می دهد افزود: مفهوم نخبگی محدود به یک مجموعه ی کوچک  نمی شود و هر فردی که 
در حوزه ی فعالیتی خود بتواند یک تحول اثرگذار و ماندگار ایجاد کند می تواند به عنوان یک استعداد مورد توجه قرار 
بگیرد و بر این اساس ما در همه ی حوزه ها می توانیم شاهد حضور استعدادهای برتر باشیم و نیاز است که با یک نگاه 

جامعتر دامنه ی فعالیتهای خودمان را برای خدمت به این مجموعه ی با ارزش گسترش بدهیم.
   وی در زمینه ی توانمندسازی استعدادهای برتر نیز افزود: برای شکوفا کردن این ظرفیتها باید همه ی ارکان استان 

و کشور در کنار بنیاد نخبگان قرار گرفته و به این موضوع مهم کمک نمایند.
   رئیس بنیاد نخبگان استان گیلان با بیان اینکه توانمندسازی به وسیله ی مراکز آموزشی و پژوهشی نقشی موثر 
در توسعه ی فعالیتهای این بنیاد دارد و استعدادهای برتر و نخبگان می توانند از ظرفیتهای آموزشی و پژوهشی این 

مراکز بهره مند شوند.    
   دکتر فرهاد شیرینی افزود: باید همه  کمک کنیم تا جریان ورود استعدادها به ساختار اجرایی جامعه ادامه پیدا 

کند و نباید این جریان متوقف شود.
   در ادامه ی این نشست دکتر کازرونی هم گزارشی از عملکرد رئیس محترم دانشگاه جامع علمی و کاربردی استان گیلان 
ارائه نمود و گفت: دانشگاه جامع علمی - کاربردی با 15 مرکز علمی و کاربردی فعال در استان دارای پنجهزار دانشجو است.

   رئیس دانشگاه جامع علمی – کاربردی استان گیلان در مقایسه ی این دانشگاه با دیگر مراکز دانشگاها افزود: 
دانشگاه جامع علمی - کاربردی دانشگاهی تقاضامحور و شغل محور است و رشته های تحصیلی موجود در این 

دانشگاه بین رشته یی هستند که در دیگر دانشگاه ها وجود ندارند.
   وی اظهار امیدواری نمود تا برای توسعه و ارتقای سطح توانمندیهای دانشگاه جامع علمی - کاربردی امکان استفاده 

از ظرفیتهای بنیاد ملی نخبگان و بنیاد نخبگان استان هرچه بیشتر فراهم شود.
  گفتنی است با پیشنهاد رئیس بنیاد نخبگان استان گیلان مقرر شد برای توسعه ی همکاریهای مشترک یک 

تفاهمنامه همکاری بین دو مجموعه منعقد گردد. 

به همت بنیاد نخبگان استان گیلان؛
برنامه ی بازدید استادمحور 

از »دهکده ی فناوری و نوآوری فشتام گیلان« برگزار شد
   هاتف - با همکاری بنیاد نخبگان استان گیلان برنامه ی بازدید تخصصی و علمی از دهکده ی فناوری و نوآوری فشتام 
گیلان با حضور شماری از اعضای هیات علمی، دانشجویان کارآفرین، اعضای هیات مدیره ی موفق برخی از انجمنهای 

علمی و همچنین اعضای فعال باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان برگزار شد.
   به گزارش »هاتف« از روابط عمومی بنیاد نخبگان استان گیلان در این بازدید که با هدف آشنایی دانشجویان با 
فضای پارک علم و فناوری، برگزار گردید، عنوان شد: پارکهای علم و فناوری نقشی بسیار مهم در پیشبرد اقتصاد جهان 
ایفا می کنند و علاوه بر امکان فعالیت شرکتهای کوچک و متوسط دانش محور و کارآفرین در یک محیط اقتصادی، 
بسترهای لازم برای انتقال و توسعه ی فناوری، تولید با ارزش افزوده ی بالا، جذب سرمایه گذار خارجی و ورود کارآفرینان 

به بازارهای جهانی را فراهم می نمایند.
   مدیر مؤسسات پارک علم و فناوری استان گیلان در این برنامه خطاب به بازدیدکنندگان گفت: مرکز رشد واحدهای 
فناور یک سازمان حمایتی است که از کارآفرینانی که به دنبال راه اندازی کسب وکارهای جدید و فناورانه هستند، 
حمایت می نماید تا بتوانند ضمن راه اندازی کسب وکار مبتنی بر دانش، در جامعه، شغل ایجاد نموده و با ارائه ی کالاها 
و خدمات تخصصی و فناورانه، ضمن ارتقای سطح فناوری در جامعه ی ایرانی بتوانند از این رهگذر منافع مادی خود 

را نیز تأمین نمایند.

   مهندس کوهستانی در ادامه افزود: کمک به جذب دانش فنی، تسهیل در تجاریسازی فناوری، تسهیل در انتقال 
فناوری از مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی به صنعت، توسعه ی فعالیتهای کارآفرینی فناورانه ی سازگار با ویژگیهای اقلیمی 
و قابلیتهای منطقه، زمینه سازی برای ورود شرکتها و مؤسسات کوچک و متوسط دانش بنیان مستعد برای ورود به بازار 

و انتقال و بومی سازی فناوریهای نوین از اهداف مرکز رشد واحدهای فناور است.
    وی همچنین اظهار کرد: مزایای استقرار در مرکز رشد واحدهای فناور رشت شامل اعطای تسهیلات ارزانقیمت 
تدریجی و سرمایه در گردش، معافیت مالیاتی، استقرار در فضای پوششی، حضور در نمایشگاه های عمومی و تخصصی، 
هم افزایی بین واحدها و هسته های فناور مستقر، سهولت در برقراری ارتباط با جوامع دانشگاهی و تحقیقاتی، صنایع و 
سازمانهای اجرایی، سهولت دسترسی به منابع انسانی و کاهش هزینه های تحقیقات، امکان استفاده از امکانات و خدمات 
موجود در مرکز رشد به  ویژه خدمات مشاوره یی و دوره های آموزشی و همچنین تسهیل در تجاریسازی دستاورد های 
تحقیقاتی بوده و زمینه های پذیرش در آن شامل اقتصاد دیجیتال و فناوری اطلاعات و ارتباطات، کشاورزی، گردشگری، 

فناوریهای پزشکی و دارویی، نانوتکنولوژی، صنایع غذایی و صنایع خلاق است.
   در ادامه ی این برنامه دانشجویان از برخی از شرکتهای دانش بنیان مستقر در »دهکده ی فناوری و نوآوری« همچون 
شرکتهای تولید محصولات قند رژیمی از گیاه استویا، تیسفون تولید قطعات الکترونیکی و تولید لوازم چوبی بازدید کردند.

  در پایان این بازدید هم دانشجویان پرسشهایی را در زمینه ی ارائه ی ایده های خود و نحوه ی پیشبرد فرآیند ثبت 
در پارک علم و فناوری و پیگیری آن مطرح کردند که مهندس کوهستانی توضیحاتی در هر مورد به آنها ارائه نمود.

گرمای سوزان می توانست سبب 
رونق زندگی ما باشد،

 نه رکود اقتصاد!
   هاتف - می دانید که همین تابش سوزان خورشید چقدر 
می توانست اتفاقی خوب و کم نظیر باشد به جای اینکه 
اتفاق بد باشد؟ می توانست موجب رونق اقتصاد و افزایش 
سهم هر ایرانی از برق و هوای سالم و انرژی مطبوع باشد 
و بی دغدغه از فقر برق می شد با ثروت برق ناشی از انرژی 

آفتابی زیر دستگاه های خنک کننده کار و زندگی کرد؟

   به گزارش »هاتف« خبرنگار رکنا نوشت: گرمتان است؟ 
برق ندارید؟ می دانید که همین تابش سوزان خورشید 
چقدر می توانست اتفاق خوبی باشد به جای اینکه اتفاق بد 
باشد؟ می توانست موجب رونق اقتصاد و افزایش سهم هر 
ایرانی از برق و هوای سالم و انرژی مطبوع باشد و بی دغدغه 
از فقر برق می شد با ثروت برق ناشی از انرژی آفتابی زیر 

دستگاه های خنک کننده کار و زندگی کرد؟
   استفاده از برق آفتابی یا انرژی خورشیدی در روزهای 
گرم و سوزان می تواند به طرحهای مختلف کمک کند. در 

ادامه به برخی از این طرحها اشاره می کنیم:
1. نصب پنل های خورشیدی: نصب پنل های خورشیدی در 

سقف خانه، محل کار یا مکان های عمومی مانند پارکینگ ها 
و مراکز خرید، می تواند انرژی بسیار زیادی را از طریق تبدیل 
نور خورشید به #برق تولید کند. این روش به دلیل اینکه برق 
خورشیدی در طول روز تولید می شود، بسیار مناسب برای 

استفاده در روزهای گرم و سوزان است.
۲. استفاده از سامانه های خنک کننده خورشیدی: سامانه های 
خنک کننده خورشیدی، با استفاده از نور خورشید، هوای گرم 
را جذب کرده و آن را به داخل ساختمان یا محل کار منتقل 
می کنند. این روش می تواند در روزهای گرم و سوزان، به دلیل 

کاهش هزینه های برق مصرفی، بسیار مفید باشد.
۳. استفاده از سامانه های گرمایش خورشیدی: سامانه های 

گرمایش خورشیدی، با استفاده از نور خورشید، هوا را 
گرم می کنند و آن را به داخل ساختمان یا محل کار 
منتقل می کنند. این روش در روزهای سرد، به دلیل 

کاهش هزینه های گرمایش، بسیار مفید است.
به طور کلی، استفاده از انرژی خورشیدی در روزهای 
گرم و سوزان می تواند به دلیل کاهش هزینه های برق 

و حفظ محیط زیست، بسیار مفید باشد.
 میزان تابش خورشیدی در ایران بین 1۸۰۰ تا ۲۲۰۰ 
کیلووات ساعت بر مترمربع در سال تخمین زده شده 
روز  از ۲۸۰  بیش  میانگین سالانه  به طور  ایران  در 

آفتابی گزارش شده است که بسیار قابل توجه است.

و  استاندار گیلان  با همراهی  شهردار رشت   –    هاتف 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی برای حل معضل چندین 
و چند ساله ی مدیریت پسماندهای شهر و تلاش برای تامین 
اعتبارات پروژه ی زباله سوز رشت با مشارکت صندوق توسعه ی 

ملی و بانکهای عامل، اقدام کرد.
     به گزارش »هاتف« از واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور 
مدیریت  معضل  نشست حل  رشت،  بین الملل شهرداری 
پسماندهای شهری رشت با حضور رئیس و عضو هیأت عامل 
صندوق توسعه ی ملی روز دوشنبه نهم امرداد ماه 1۴۰۲ با اولویت 

تامین اعتبار برای ساخت زباله سوز رشت در تهران برگزار شد.
   در این جلسه که سه نماینده ی شهرستان رشت در مجلس 
شورای اسلامی، دکتر اسدالله عباسی استاندار گیلان، رحیم 
شوقی شهردار رشت، نمایندگان شرکت TTS، مدیرعامل سازمان 
مدیریت پسماندهای شهرداری رشت و مدیران عامل بانکها حضور 
داشتند در باره ی موضوعات فنی مرتبط با مدیریت پسماندهای شهر 
رشت، لزوم تامین اعتبار اجرای پروژه ی زباله سوز، نحوه ی مشارکت 
بانکها و صندوق توسعه ی ملی در این حوزه و قرارداد منعقده بین 

شهرداری و شرکت TTS مذاکره شد.
   مهدی غضنفری رئیس و عضو هیأت عامل صندوق توسعه ی 
ملی در این نشست، سرمایه گذاری ارزی و سودآوری ناشی از 
آن را رسالت واقعی این صندوق عنوان کرد و گفت: پشتیبانی از 
طرحهای محیط زیستی، پایداری هوا، حفظ زمین و نظایر اینها 
جزو مأموریتهای ذاتی این صندوق نیست و جزو شرح وظایف 

سازمان برنامه و بودجه محسوب می شود.
   وی در عین حال اذعان کرد: برای حل مشکل تامین اعتبار 
پروژه ی زباله سوز رشت از آنجایی که این طرح به اعتبارات 
بالایی نیازمند است باید نشستی دیگر با حضور مدیران عامل 
دو »بانک رفاه« و »بانک شهر« برگزار کنیم تا بتوانیم با استفاده 
از منابع آنها و منابع صندوق توسعه، اقدامی در جهت رفع 

مشکل تامین منابع این پروژه انجام دهیم.
   استاندار گیلان نیز گفت: ظرفیت زباله سوز رشت باید به 
گونه یی تعیین شود که بتوان فرآیند اخذ تسهیلات و منابع 
ملی و روند اجرای پروژه را در مدتی معین و مشخص در دو 

فاز به نتیجه رساند.
   استاندار گیلان  افزود: از مدیریت صندوق توسعه ی ملی 
درخواست داریم تا جایی که امکان دارد برای تامین مالی پروژه ی 

زباله سوز رشت همکاری و مساعدت لازم داشته باشند.
   وی ادامه داد: برای حل مشکل زباله سوز رشت همچنین لازم 
است تعهد زمانی و تعهد کاری مد نظر قرار بگیرد و از طرفی باید 
مشخصی شود تفاهمنامه یی که بین شرکت TTS و شهرداری 
رشت منعقد شده بر چه مبنایی بوده و اینکه آیا در آینده هم قرار 

است همان روش برای تامین اعتبارات ادامه پیدا کند؟
   نماینده ی عالی دولت در استان گیلان یادآور شد: شهرداری 
رشت باید در اسرع وقت با سازمان همیاری شهرداریها در زمینه ی 
مسائل حقوقی و موارد اداری زباله سوز مذاکرات لازم را انجام دهد 

تا در جلسه ی آینده با مدیریت صندوق توسعه ی ملی دیگر 
موضوعات تامین مالی زباله سوز را مورد پیگیری قرار دهیم.

   محمدرضا احمدی سنگری هم در این نشست گفت: حدوداً 
۴۰ سال است که در منطقه ی سراوان به مساحت ۲5 هکتار 
و با ارتفاع 11۰ متر زباله دپو شده و طبق آمار 1۰ لیتر بر ثانیه 

شیرابه ی سمی از این مدفن خارج می شود.
   نماینده ی شهرستان رشت در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به تولید روزانه یکهزار و ۲۰۰ تن زباله در شهر رشت اذعان کرد: 
با احداث و راه اندازی زباله سوز در شهر رشت می توانیم بخشی از 

معضل زیست محیطی پسماندهای سراوان را حل کنیم.
   شهردار رشت هم در این نشست تاکید کرد: تفاهمنامه و 
قراردادی که شهرداری رشت از گذشته با شرکت TTS داشته 
قطعاً به »الحاقیه« نیاز دارد که البته این الحاقیه هم با برگزاری 

جلسات متعدد آماده شده است.
   رحیم شوقی مشخص کردن شیوه ی تامین منابع را مهمترین 
چالش پیش روی اجرای پروژه ی زباله سوز رشت عنوان کرد و 
افزود: پس از آنکه شیوه ی تامین منابع مشخص شد »الحاقیه« 
هم به امضا خواهد رسید تا عملیات اجرایی پروژه هر چه سریعتر 
و بدون فوت وقت آغاز شود.  شایان گفتن است در روزهای 
گذشته نیز نشستی در دفتر شهردار رشت با حضور نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی و شرکت TTS با هدف حل مشکل 
تامین اعتبار ساخت زباله سوز برگزار شده بود که در این نشستها 
تلاش شد با برگزاری این جلسه در تهران و با گسترش دامنه ی 
رایزنی در سطح ملی برای سرعت بخشیدن به فرآیند ساخت 

زباله سوز رشت اقدامات جدیتری انجام شود.
   گفتنی است پروژه ی زباله سوز شهر رشت)به غیر از بخش 
ساخت سوله ها( به مدت چندین سال است که رها شده اما با 
پیگیری رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر رشت، تاکیدات 
مکرر رحیم شوقی شهردار رشت و با تلاش و همکاری استاندار 
گیلان، نمایندگان مجلس شورای اسلامی این نشست بلافاصله 
در تهران برگزار شد تا نتایج آن برای حل معضل زباله ی شهر 
رشت و استان گیلان از طریق ساخت زباله سوز منتج به اتخاذ 

تمهیداتی اثرگذار و قابل اجرا گردد.
   شایان گفتن است که پروژه ی زباله سوز رشت طبق برآوردهای 
به عمل آمده نیازمند بیش از دو هزار میلیارد تومان بودجه است 
و پیش بینی می شود اگر اعتبارات لازم اخذ شده و موانع اداری 
و فنی موجود آن رفع شود بلافاصله پس از تخصیص اعتبارات 
ملی، پروژه ظرف مدت حداکثر سه سال به وسیله ی پیمانکار 

تکمیل شود.
   این را هم باید اضافه کرد که در پایان برگزاری این نشست 
با پیشنهاد مهدی غضنفری رئیس و عضو هیأت عامل صندوق 
توسعه ی ملی قرار شد روز دوشنبه ی هفته ی آینده با حضور 
نمایندگان »بانک رفاه« و »بانک شهر« موضوع نحوه ی تامین 
مالی ساخت زباله سوز رشت با جدیت بیشتر مورد بررسی و 

پیگیری قرار بگیرد.

با همراهی استاندار گیلان و نمایندگان مجلس شورای اسلامی شهرستان انجام شد؛

رایزنی شهردار برای حل معضل چندین ساله ی رشت 
در پایتخت کشور

هفدهم امرداد »روز خبرنگار«؛ 
»تناقض«های یک »بزرگداشت«!

عجالتاً مشکل »آبنمای بوستان ملت« 
را حل کنید!


